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Svinung Toft - V 

Grunngjeve spørsmål om kjøp av friområdet- friluftsområdet i Lonene 

1. Kva har Alver kommune gjort for å følgja opp vedtaket i denne saka sidan sist den vart 

orientert om i kommunestyret? 

2. Kor tid kan ein forventa at det vert lagt fram ei sak til kommunestyret om gjennomføring av 

offentleg kjøp eller overtaking av det regulerte friluftsområdet i Lonene? 

 

Svar frå ordførar ved kommunalsjef Hogne Haugsdal: 

1.Kva har Alver kommune gjort for å følgja opp vedtaket i denne saka sidan sist den vart 

orientert om i kommunestyret? 

· Svar: Det var ein interpellasjon rundt denne saka i kommunestyret 17. desember 

2020. I etterkant av denne saka er det jobba vidare med å vurdere grunnlaget 

for å kunne søke Miljødirektoratet om statleg sikring. Det som er avgjerande for å 

kunne søkje om statleg sikring, er å ha ein avtale med grunneigarar. Dette gjeld 

både med og utan tilskot frå Miljødirektoratet. Frist for å søkje om tilskot frå 

Miljødirektoratet er sett til 15. januar kvart år, Miljødirektoratet legg til grunn at 

eigedomar blir kjøpt for landbrukstakst. Alver kommune har vore i dialog med 

grunneigar Rygir v/deira advokat. Etter ønskje frå grunneigar tek kommunen opp 

igjen forhandlingane om grunnervervet etter at utbyggar Bonava (Bonava har 

opsjonsavtale med Rygir om utbygging av Lonena) har hatt oppstartsmøte med 

planavdelinga i kommunen om detaljregulering av Lonena. Oppstartsmøte vert 

25. juni. Kommunen har foreløpig ikkje hatt dialog med Isdal felles, den andre 

grunneigaren i Lonena. 

  

2.Kor tid kan ein forventa at det vert lagt fram ei sak til kommunestyret om gjennomføring av 

offentleg kjøp eller overtaking av det regulerte friluftsområdet i Lonene? 

· Svar: Det er to måtar kommunen kan sikre seg friområdet i Lonena. Det er frivillig 

avtale med grunneigarar eller ekspropriasjon. Viss ein går for frivillig avtale må 

ein ta omsyn til korleis grunneigarar ønskjer prosessen. Om kommunen vil gå for 

ekspropriasjon, må ein ta ei politisk avgjerd om det. Rådmannen jobbar vidare 

med mål om å få på plass frivillige avtalar, men det er uklart når dette er på 

plass. Det vil kome an på forhandlingane med grunneigarane. 

 


